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PROTOKÓŁ NR XIII/19 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

 Obradom Sesji, które rozpoczęły się o godzinie 1000 w Sali Gminnego Centrum Kultury 

w Gródku, przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. 

Protokołowała Katarzyna Anchimowicz – podinspektor w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie 

Gminy Gródek. 

 Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych, 

w obradach uczestniczy 15 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach XIII Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Michał Cimochowicz, 

4. Radna Alina Gościk, 

5. Radny Wieczysław Gościk, 

6. Radny Jerzy Gryc, 

7. Radna Iwona Kalinowska,   

8. Radna Grażyna Kubiak, 

9. Radny Mirosław Nos, 

10. Radna Dorota Popławska, 

11. Radna Małgorzata Popławska, 

12. Radna Anna Petelska, 

13. Radna Monika Ratyńska, 

14. Radna Katarzyna Rogacz, 

15. Radny Andrzej Wysocki 

 
(Listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią kolejno załącznik Nr 2, 3 i 4 do niniejszego protokołu) 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż na stole protokolanta wyłożony jest protokół obrad 

XII Sesji Rady Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji Radni mogą wnosić poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu, po czym zostanie on przyjęty i podpisany. 

 

Ad. 2 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany Radnym wraz 

z materiałami na dzisiejsze obrady.  

 Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na 2020 r. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2019-2022 waz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2019-2036. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2019 r. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gródek na lata 2020-2023 waz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2037. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gródek na 2020 r. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi   

Białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 

członków ochotniczej straży pożarnej. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych. 

15. Zapytania i wnioski radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Przyjęcie protokołu obrad XII Sesji Rady Gminy Gródek. 

18.  Zamknięcie obrad. 

 (Projekt porządku obrad stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne ustalony porządek obrad XIII Sesji Rady 

Gminy. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, 

iż porządek obrad XIII Sesji Rady Gminy został przyjęty oraz że punkty 1 i 2 porządku obrad zostały 

zrealizowane. 

 

Ad. 3 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza przedstawił informację o pracy Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 

 Radna Alina Gościk, w nawiązaniu do informacji Wójta o zmianie schroniska, które będzie 

przyjmowało psy z terenu gminy, poprosiła o podanie nazwy schroniska. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza poinformował, że nowe schronisko to Pensjonat dla zwierząt 

„Cyganowo” Czesław Anzel w Sejnach. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że za wcześnie włącza się oświetlenie uliczne 

w miejscowości Waliły-Stacja w ciągu DK 65. Zasadne byłoby ograniczenie oświetlenia. 
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Wójt Gminy Wiesław Kulesza poinformował, że za oświetlenia odpowiada GDDKiA, 

a Gmina jedynie zobowiązana jest do pokrywania części kosztów związanych z oświetleniem drogi. 

Ze względów bezpieczeństwa nie jest wskazane wyłączenie części lamp. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 4 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu 

osobowego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek radni otrzymali wraz 

z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi 

bądź pytania do przedmiotowego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu 

uchwały.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie uzupełnienia składu 

osobowego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek.  

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek 

została podjęta. 

(Uchwała Nr XIII/113/19 Rady Gminy Gródek w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 
Rady Gminy Gródek, stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 5 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu 

osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek, radni 

otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem 

czy mają uwagi bądź pytania do przedmiotowego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań 

do projektu uchwały. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie uzupełnienia składu 

osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

nieoddany głos - 1 

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy 

Gródek, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIII/114/19 Rady Gminy Gródek w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Gminy Gródek, stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu) 
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Ad. 6 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy 

Gródek na 2020 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił 

się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do przedmiotowego projektu uchwały. Radni 

nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie planu pracy Rady 

Gminy Gródek na 2020 r. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie planu 

pracy Rady Gminy Gródek na 2020 r., została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała Nr XIII/115/19 Rady Gminy Gródek w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na 2020 r., stanowi załącznik Nr 8 
do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 7 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2019-2022 wraz  

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2036, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na 

dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do Skarbnika Gminy z prośbą o przedstawienie informacji 

na temat przedłożonego projektu. 

Skarbnik Gminy Marta Popławska poinformowała radnych, że zmiana WPF wynika  

z konieczności aktualizacji danych w zakresie dochodów i wydatków wynikających z dotychczasowych 

zmian w budżecie Gminy na rok 2019, związanych z bieżącym funkcjonowaniem jednostek 

budżetowych gminy, udzielonymi dotacjami oraz realizacją przedsięwzięć ujętych w WPF, tj. zadania 

pn. zasilanie budynku JST w ciepło z OZE. W przedłożonym projekcie między innymi zaktualizowano 

limit zobowiązań na to zadanie w 2019 r. do kwoty 386.773 zł.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania 

do omawianego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisję. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2019-2022 wraz 

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2036. 
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Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2019-

2022 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2036, została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała Nr XIII/116/19 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gródek na lata 2019-2022 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2036, stanowi załącznik Nr 9 do 

niniejszego protokołu) 

 

Ad. 8 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2019 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił 

się do Skarbnika Gminy z prośbą o przedstawienie informacji na temat przedłożonego projektu. 

Skarbnik Gminy poinformowała radnych, że zmiana budżetu na rok 2019 r. związana jest ze 

zmianą dochodów i wydatków w związku z pismem Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku 

z dnia 18.12.2019 r. w sprawie zwiększenia środków po stronie wydatków o kwotę 3.229 zł 

oraz zwiększenia dochodów o tę kwotę. Zmiana podyktowana jest koniecznością zabezpieczenia 

środków na bieżące funkcjonowanie przedszkola. Z podobnym pismem wystąpiła Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Gródku wnioskując o zwiększenie wydatków o 8.000 zł przy jednoczesnym 

zwiększeniu dochodów o tę kwotę w celu zabezpieczenia środków na bieżące funkcjonowanie szkoły. 

Pozostałe zmiany dotyczą zabezpieczenia do końca roku środków na diety radnych i sołtysów, zakup 

usług pocztowych oraz inne wydatki zapewniające ciągłość funkcjonowania jednostki oraz spłatę 

zobowiązań.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania 

do omawianego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Gródek na 2019 r.  

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2019 r, została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała Nr XIII/117/19 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2019 r., stanowi załącznik Nr 10 do 

niniejszego protokołu) 
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Ad. 9 

 Przewodniczący Rady poinformował, że nowela uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020-2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2020-2037 została dostarczona radnym przed dzisiejszą sesją, a następnie poprosił 

Wójta Gminy o zabranie głosu. 

Wójt Gminy poinformował zabranych o przebiegu prac nad opracowaniem projektu WPF 

oraz projektem budżetu Gminy na rok 2020.  

Do 15.11.2019 r. opracowane zostały projekty obu dokumentów, które zostały przekazane 

do zaopiniowania Regionalnej Izbie Obrachunkowej (RIO). Dokumenty spełniały wymogi formalne 

z tym, że w związku z przedstawioną przez RIO opinią na temat obu projektów dokonano ich poprawy. 

W dniu dzisiejszym otrzymaliście Państwo autopoprawkę do otrzymanych wcześniej projektów uchwał. 

Zgłoszone zmiany były niezbędne z uwagi na zgłoszoną przez RIO konieczność ograniczenia wydatków 

oraz zweryfikowanie przyjętej w tych dokumentach klasyfikacji budżetowej. Ponadto uwzględniliśmy 

w budżecie środki, które zostały przyznane Gminie w ostatnich dniach z Funduszu Dróg 

Samorządowych. Ponadto dokonano zmniejszenia pierwotnie zaplanowanych wydatków. W efekcie 

tych działań przedłożony w dniu dzisiejszym projekt znacząco różni się od tego, który został przekazany 

do RIO w dniu 15.11.2019 r. Przykładowo, o ile pierwotnie nadwyżka budżetowa wynosiła 

ok. 17.000 zł obecnie jest to 2.282.192 zł, wolne środki początkowo kształtowały się na poziomie 

ok. 600.000 zł obecnie jest to ok. 1,3 mln zł.  

Negatywna opinia RIO, sporządzona w oparciu o projekt z 15.11.2019 r., wynika między innymi 

z faktu, że wskazane w pierwotnym projekcie wskaźniki dotyczące przede wszystkim nadwyżki 

budżetowej oraz wolnych środków nie dawały podstaw do stwierdzenia, że Gmina jest zdolna 

do realizacji zaciągniętych zobowiązań wynikających z WPF. W wyniku dokonanych zmian obu 

projektów uchwał, przedstawionych w przedłożonych autopoprawkach, udało się nam stworzyć całkiem 

przyzwoity budżet na rok 2020. Budżet jest w dalszym ciągu rozwojowy, ale zarazem oszczędnościowy.  

Należy pamiętać, że nasze dochody są ograniczone ze względu na strukturę naszej Gminy. 

Co więcej zmiany systemowe, wynikające ze zmiany przepisów dotyczących PIT (wprowadzenie 

0-PIT-u i zmniejszenie stawki PIT) powodują zmniejszenie naszych dochodów.  

Ustalając kwotę wydatków musieliśmy brać pod uwagę postanowienia art. 242 ustawy 

o finansach publicznych, zgodnie z którymi nie możemy doprowadzić aby wydatki bieżące były wyższe 

od dochodów bieżących. Dochody bieżące powinny być wyraźnie wyższe od wydatków bieżących, 

bowiem jest to warunkiem rozwoju Gminy i możliwości spłaty zaciągniętych zobowiązań. Jednocześnie 

musieliśmy spełnić wymóg określony w art. 243 uofp, który stanowi, że wskaźnik maksymalny spłaty 

długu w przypadku Gminy Gródek nie może przekroczyć 10,79%. W naszym przypadku jest to 5,29%.  

Należy jednocześnie zwrócić uwagę, że w ostatnim czasie znacznie wzrosły ceny towarów 

i usług. W efekcie tych zmian uzyskiwane po przetargach ceny są znacznie wyższe od zakładanych.  

W związku z tym stoimy przed dylematem czy rezygnować z realizacji inwestycji ze względu 

na niewystarczające środki pomimo, że inwestycje w części współfinansowane są z pozyskanych 

środków zewnętrznych, czy też decydować się na zwiększenie udziału środków własnych kosztem 

innych wydatków. Kolejnym powodem zmniejszenia naszych dochodów a tym samym i wydatków jest 

między innymi wzrost płacy minimalnej oraz podniesienie wynagrodzenia nauczycielom.  

Wszystkie te czynniki braliśmy pod uwagę dokonując autopoprawki zarówno projektu WPF jak 

i budżetu w celu ich dostosowania do wytycznych RIO. Ostatecznie w projekcie budżetu określone 

zostały dochody na poziomie ok. 27,4 mln zł i wydatki na poziomie ok. 28,09 mln. zł. Wypada w tym 

miejscu zwrócić uwagę, że na realizację tylko dwóch zadań tj. oświata i pomoc społeczna przeznaczono 
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ok. 16,5 mln zł. Do oświaty dokładamy środki własne w kwocie ok. 3 mln zł. Jest to w przypadku naszej 

Gminy bardzo odczuwalne. 

W wyniku dokonanych autopoprawek kwota wolnych środków kształtuje się na poziomie 

ok. 1,3 mln zł. W kwocie tej uwzględnione są środki które wydamy na sfinansowanie inwestycji (studnia 

głębinowa oraz ulice w Gródku i Waliłach-Stacji), a które będą podlegały wydatkowaniu w 2020 r.  

Nie obeszło się oczywiście bez deficytu – wynosi on 2.216.927 zł i jest niższy niż w projekcie 

budżetu z listopada 2019 r.  

Na wydatki majątkowe zaplanowaliśmy 4.800.000 zł między innymi na: budowę studni – 

405.000 zł, budowę kotłowni - ok. 1.666.000 zł (85% dofinansowania), budowę, przy udziale środków 

z Funduszu Dróg Samorządowych, ulic: Wąska Spółdzielcza, Ogrodowa w Gródku (333.884 zł z tego 

50% z FDS) oraz ul. Kolejowa w Waliłach-Stacji (1.696.714 zł z tego 50% z FDS), remont świetlicy w 

Załukach w ramach programu rozwój obszarów wiejskich – ok. 176.193 zł w tym 67% dofinansowania, 

na przydomowe oczyszczalnie ścieków 40 tys. zł oraz na dopłaty do transportu zbiorowego. Ponadto, 

zaplanowano przekazanie Powiatowi Białostockiemu 420 tys. zł w ramach pomocy finansowej 

na realizację II etapu budowy drogi powiatowej w Bobrownikach. 

Przedłożony projekt budżetu nie pomniejsza wydatków inwestycyjnych. Jest to budżet 

ze wskaźnikami zapewniającymi możliwość prognozowania i realizacji w poszczególnych latach zadań 

określonych w WPF. 

Radny Jerzy Gryc powiedział, że budowa studni głębinowej miała być zakończona w grudniu 

2019 r., a z informacji wynika, że termin realizacji został przedłużony oraz że na sfinansowanie tego 

zadania będziemy musieli zaciągnąć kredyt. Poprosił jednocześnie o podanie jakie jest zadłużenie 

Gminy. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza, odpowiedział, że decyzję o przedłużeniu terminu realizacji 

inwestycji podjęto na podstawie stanowiska przedstawionego przez geodetę, będącego inspektorem 

nadzoru, który wskazał okoliczności uzasadniające zmianę terminu zakończenia budowy studni. 

Zadłużenie Gminy na koniec 2020 r., po wzięciu kredytu, będzie kształtowało się na poziomie 

ok. 11 mln zł.  

Skarbnik Gminy Marta Popławska wskazała, że w WPF są podane szczegółowe dane 

dotyczące zadłużenia. 

Radny Jerzy Gryc odpowiedział, że wie, że w przedłożonych materiałach są te informacje, 

ale chciał, aby usłyszeli to wszyscy radni. 

Radny Janusz Michał Cimochowicz stwierdził, że zdecydowana większość Gmin w Polsce 

ma zadłużenie, przede wszystkim ze względu na inwestycje drogowe. Nasze zadłużenie w stosunku 

do dochodów jest jeszcze bezpieczne. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że cały czas dążymy do tego, abyśmy nie odstawali 

od innych gmin z tym, że inne gminy mają o wiele większe możliwości w pozyskiwaniu inwestycji 

ze względu na swoje położenie, np. Supraśl, Choroszcz. My mamy walory przyrodnicze. 

Przewodniczący Rady odczytał opinię RIO. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza przypomniał, że opinia RIO dotyczy projektu 

z listopada 2019 r. Przykładowo, nadwyżka budżetowa wskazana w listopadzie wynosiła 17.000 zł, 

a obecnie 2.282.192 zł. Dane podane w opinii są całkiem inne w stosunku do obecnej wersji projektu 

budżetu. Przypominam, że po podjęciu uchwał w sprawie WPF oraz budżetu dokumenty te będą 

poddane ocenie przez RIO. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020-2023 wraz z prognozą kwoty długu 

i spłat zobowiązań na lata 2020-2037. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 2  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020-2023 wraz 

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2037 została podjęta. 

(Uchwała Nr XII/118/19 Rady Gminy Gródek w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020-

2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2037, Autopoprawki do przekazanego projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020 – 2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020 – 2037, 

Autopoprawki do przekazanego projektu budżetu Gminy na rok 2020 w części dochodów, Autopoprawki do przekazanego projektu 

budżetu Gminy na rok 2020 w części dotyczącej wydatków, Projekt uchwały Rady Gminy Gródek w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2020-2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2038, stanowią 
kolejno załączniki Nr 11, 12, 13, 14 i 15 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 10 

 Przewodniczący Rady przystępując do rozpatrzenia 10 pkt - rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gródek na 2020 r., stwierdził, że sprawa zarówno projektu 

budżetu jak i WPF została już wcześniej szczegółowo omówiona przez Wójta. W związku z tym zwrócił 

się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do przedłożonego projektu uchwały.  

Radna Dorota Popławska zapytała co się stało z zadaniem inwestycyjnym budowa ronda 

i ul. Polnej w Gródku, dlaczego nie ma tego zadania w budżecie? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza wskazał, że inwestorem jest Powiat Białostocki. W projekcie 

budżetu z listopada 2019 r. zaplanowano na realizację tego zadania 720 tys. zł. Starosta Powiatowy 

poinformował, że inwestycja ta, zaplanowana została do realizacji w 2021 r. My jesteśmy partnerem, 

który będzie partycypował w kosztach realizacji zadania, tj. Gmina Gródek sfinansuje 25% kosztów 

realizacji zadania. Przesunięcie terminu realizacji inwestycji na rok 2021 jest dla nas na rękę. 

Radna Małgorzata Popławska zapytała jaką mamy gwarancję, że inwestycja będzie 

realizowana w 2021 r.? Powiat za każdym razem odrzuca nasze wnioski.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że ta inwestycja jest inwestycją powiatową. 

Opracowanie kompletnej dokumentacji projektowej trwało ok. 1,5 roku. To powiat decyduje kiedy 

przystąpi do realizacji inwestycji. Starosta zadeklarował, że nastąpi to w 2021 r.  

Zastępca Wójta Lilia Waraksa stwierdziła, że negatywna opinia RIO w sprawie WPF 

i budżetu, zdarza się po raz pierwszy od 15 lat. Poprzednie opinie zawierały również ostrzeżenia, 

co do konstrukcji budżetu i konstrukcji wydatków. W pewnym momencie, wydaje mi się, 

że uznaliśmy, że nasza Gmina pod względem finansowym jest inna niż pozostałe. Aby zaplanować 

inwestycje najpierw niezbędne jest zabezpieczenie na ten cel środków. Rzeczywiście subwencja 
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oświatowa jest znaczącym wkładem do naszego budżetu, ale jest ona dalece niewystarczająca. 

Dokładamy z budżetu ok. 3 mln zł. A nasze dochody są bardzo ograniczone, pochodzą z podatków. 

Nasze zamiary są o wiele większe. To, że udaje się nam realizować inwestycje, jest naszą wspólną 

zasługą, bo staramy się, aby dla każdej inwestycji pozyskać co najmniej połowę wkładu zewnętrznego. 

Bez tego nie byłoby to możliwe. Są jednak kwestie które są nie do przeskoczenia. W przypadku drogi 

powiatowej nie możemy dyktować Powiatowi, że mają zrobić ją teraz, bo inaczej się obrazimy. Jeżeli 

jest przyznane dofinansowanie to jeszcze się nie zdarzyło, żeby Powiat zrezygnował z takiej inwestycji. 

Tak samo jak i my staramy się realizować inwestycje, jeśli mamy pozyskane środki. Wójt stara się 

uwzględniać wszystkie Państwa wnioski, ale trzeba również spojrzeć na stronę dochodową. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że nie ma co tutaj wymachiwać szabelką. To jest droga 

powiatowa. Skoro jest taka decyzja Powiatu, widocznie w tej chwili chodzi o pieniądze. Mam nadzieję, 

że pomimo przesunięcia o rok, inwestycja zostanie zrealizowana. 

Radna Katarzyna Rogacz poinformowała, że 24.12.2019 r. Powiat Białostocki na facebooku 

zamieścił informację, że Wojewoda Podlaski, po weryfikacji zaakceptował wszystkie złożone przez 

Powiat wnioski o wsparcie budowy dróg. Dzięki dotacji z FDS planuje się wyremontować 22 odcinki. 

Dodała jednocześnie, że na liście widziała również ul. Polną.  

 Radny Powiatu Białostockiego Eugeniusz Siemieniuk wskazał, że inwestycja ta, jest 

w programie. Umowa nie jest jeszcze podpisana, bo wniosek czeka na podpis premiera. Nie ma obaw, 

że tego ronda nie będzie. 

Radny Jerzy Gryc zaproponował, aby zaprosić Starostę Białostockiego na jedną z najbliższych 

sesji. 

Wójt Gminy Wieslaw Kulesza stwierdził, że inwestycja jest zaplanowana na 2021 r.  

Moim zdaniem musimy brać pod uwagę nasze możliwości. Trzeba się cieszyć, że ta inwestycja 

jest w planie. 

Radna Anna Petelska powiedziała, że należy wstrzymać się z emocjami i cieszyć się tym, 

co mamy. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza podsumował, że Gminie, wygodniej jest uczestniczyć 

w projektach budowy dróg powiatowych, bo nasz wkład wynosi 25%, a w przypadku własnych 

inwestycji nasz wkład wyniósłby 50%, co podwójnie obciąża budżet. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów  

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

Przewodniczący Rady odczytał opinię RIO. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Gródek na 2020 r. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 12, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 3  
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 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gródek na 2020 r. została podjęta. 

(Uchwała Nr XIII/119/19 Rady Gminy Gródek w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gródek na 2020 r., Uzasadnienie do budżetu 

Gminy Gródek na 2020 r., Projekt uchwały Rady Gminy Gródek w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gródek na 2020 r. oraz  

Opinia Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek w sprawie budżetu Gminy Gródek na 2020 r. stanowią kolejno 

załączniki Nr 16, 17, 18 i 19 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwę 

Po zakończeniu przerwy, wznowiono obrady 

Ad. 11 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej 

Woli, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie, zwrócił się do radnych 

z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do przedmiotowego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag 

oraz pytań do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej 

w Nowej Woli. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli, została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała Nr XIII/120/19 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli, stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 12 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych 

lub szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej, radni otrzymali wraz 

z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie, zwrócił się do przedstawiciela Urzędu Gminy 

o omówienie projektu uchwały. 

Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej Monika Gościk poinformowała, 

że w przedłożonym projekcie zakłada się zwiększenie ekwiwalentu przyznawanego strażakom 

ochotnikom za udział w szkoleniach organizowanych przez PSP lub Gminę z 5 zł do 15 zł za godzinę. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają pytania lub uwagi 

do przedłożonego projektu. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

 i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych  

lub szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział 

w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej, została 

podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała Nr XIII/121/19 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za 

udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej, stanowi załącznik Nr 21 

do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 13 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego, radni otrzymali 

wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do przedstawiciela Urzędu Gminy 

o omówienie projektu uchwały. 

Kierownik RIiGK Monika Gościk poinformowała, że w projekcie uchwały zakłada się 

uruchomienie w okresie od dnia 1 stycznia do dnia 31 grudnia 2020 r. linii komunikacyjnej 

Gródek-Waliły-Stacja-Grzybowce-Skroblaki-Bobrowniki-Chomontowce, kursującej dwa razy dziennie 

i dodatkowo od dnia 1 lipca do dnia 31 sierpnia 2020 r. linia Gródek-Wierobie-Zubki-Świsłoczany-

Mostowlany-Wiejki-Bielewicze-Mieleszki-Mieleszki-Kolonia-Gródek, kursującej dwa razy dziennie 

w okresie wakacji. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają pytania lub uwagi 

do przedłożonego projektu.  

Radny Jerzy Gryc zapytał dlaczego linia nr 2 będzie kursowała tylko przez 2 miesiące? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że pozostałe miesiące mieszkańcy będą 

korzystać z autobusu szkolnego. W związku z tym, uruchamiamy tę linię tylko w okresie wakacji. 

Radny Mirosław Nos zapytał czy do miejscowości Chomontowce przewidziano jeden czy dwa 

kursy? 

Kierownik RIiGK Monika Gościk  odpowiedziała, że będą dwa kursy, rano i popołudniu. 

Radna Alina Gościk poprosiła o podanie trasy autobusu kursującego w wakacje. 

Kierownik RIiGK Monika Gościk odczytała przebieg trasy. 
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Radna Alina Gościk zapytała o to, co będzie jeżeli w autobusie wracającym z Bobrownik przez 

Wiejki nie będzie wolnych miejsc. 

Kierownik RIiGK Monika Gościk wskazała, że trasę będzie obsługiwał autobus z min. 20 

miejscami siedzącymi plus miejsca stojące. W związku z tym, nie powinno być problemu z wolnymi 

miejscami. 

Radny Mirosław Nos zauważył, że nikt nie jeździ kursem do Chomontowiec.  

Kierownik RIiGK Monika Gościk odpowiedziała, że trasa została opracowana w oparciu 

o wnioski mieszkańców. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że trasę opracowano na podstawie wniosków 

mieszkańców, ale będziemy obserwować i oceniać racjonalność jej utrzymania. 

Kierownik RIiGK Monika Gościk stwierdziła, że dotychczas nie zdarzyło się, aby przewoźnik 

wykazał, że na całej trasie nie było ani jednego pasażera. 

Radny Grzegorz Borkowski stwierdził, że czasami jedzie tym autobusem jedna osoba, 

 a czasami ponad 10. Dodał, że w jego opinii, na trasie do Chomontowiec, w okresie wiosennym liczba 

pasażerów się zwiększy. 

Radny Janusz Michał Cimochowicz stwierdził, że rozwiązanie zaproponowane przez Urząd 

Gminy jest dobre. Zapytał o to czy będzie dowóz ludzi do Gródka we wtorki przez cały rok? 

Kierownik RIiGK Monika Gościk odpowiedziała, że tak. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego, została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała Nr XIII/122/19 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego, stanowi załącznik Nr 22 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 14 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek 

opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze 

posiedzenie. Następnie zwrócił się przedstawiciela Urzędu Gminy o omówienie projektu uchwały. 
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Podinspektor w Referacie Planowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Urszula Wołosewicz, poinformowała o proponowanych w projekcie uchwały stawkach opłat. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają pytania lub uwagi 

do przedłożonego projektu. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez komisję. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie ustalenia górnych 

stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos - 1  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIII/123/19 Rady Gminy Gródek w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości, stanowi załącznik Nr 23 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 15 

Radny Andrzej Wysocki powiedział, że dostał od firmy sprzątającej w bloku harmonogram 

odbioru śmieci. Stwierdził, że jest on bardzo niepokojący. Segregowane odpady będą odbierane tylko 

1 raz w miesiącu. Takie rozwiązanie spowoduje, że będzie brudno. Istnieje potrzeba, aby odpady 

segregowane odbierane były częściej, niż zmieszane. Z kim należy to ustalić? 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa odpowiedziała, że był czas o tym mówić, przy podejmowaniu 

uchwały w sprawie opłat. Opłaty zostały wyliczone w oparciu o przyjęty system odbioru. Każde 

zwiększenie częstotliwości powoduje zwiększenie kosztów. Do zarządcy nieruchomości będzie 

należało zorganizowanie kontenerów, w taki sposób, żeby nie było bałaganu. 

Radny Andrzej Wysocki wyjaśnił, że chodzi o to, aby częściej odbierano odpady segregowane, 

a nie zmieszane. 

Podinspektor Urszula Wołosewicz wskazała, że z ustawy wynika, że odpady zmieszane 

i bioodpady, od kwietnia do października, muszą być odbierane, co najmniej raz w tygodniu. W związku 

z tym, częstotliwość musi być zachowana i nie od nas to zależy. Proponuję obserwować czy racjonalne 

byłoby, ze względu na ilość odpadów zmieszanych, zmniejszyć ilość kontenerów na te odpady, 

zwiększając jednocześnie ilość kontenerów na odpady segregowane. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa stwierdziła, że PSZOK przyjmuje nieodpłatnie każdą ilość  

odpadów segregowanych. W związku z tym, w sytuacji awaryjnej należy korzystać z PSZOK, tym 

bardziej, że jest on zlokalizowany w niewielkiej odległości od bloków. 
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Radna Katarzyna Rogacz zapytała kiedy odbędą się wybory sołtysa Sofipola? Wniosła 

o wyrównanie drogi w Pieszczanikach i zasypanie dziury na parkingu przy Lewiatanie w Gródku. 

Poprosiła także, o uporządkowanie numeracji nieruchomości w Kołodnie, w podobny sposób, jak 

w Królowym Moście. Dodatkowo stwierdziła, że należy zaprosić na kolejną sesję prezesa PKS. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że zasadne jest uporządkowanie numerów 

nieruchomości. Powinniśmy znaleźć źródło sfinansowania tego zadania. Zaprosimy na Sesję prezesa 

PKS. Sprawę wyrównania drogi powiatowej w Pieszczanikach zgłosimy do starostwa, a odcinek 

gminny drogi postaramy się naprawić. Dziury na parkingu przy Lewiatanie, w najbliższych dniach 

zostaną zlikwidowane. Procedura wyboru sołtysa zostanie wszczęta po nowym roku. 

Radna Małgorzata Popławska zapytała jaka jest sytuacja z jakością wody? 

Kierownik Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku Mirosław Gryko powiedział, 

że ostatnia próba wody pobrana została 24.12.2019 r. Dzisiaj powinniśmy otrzymać wyniki 

bakteriologiczne, natomiast na wyniki fizykochemiczne wciąż czekamy. Na chwilę obecną, nie ma 

jakiegokolwiek zagrożenia. Na ustabilizowanie się parametrów jakości wody potrzeba czasu. W nowej 

hydroforni wymienione zostały wszystkie urządzenia, a także zmieniono technologię. Od lat nie stosuje 

się środków chemicznych do uzdatniania wody. Z komunikatu Sanepid-u wynika, że woda jest zdatna 

do użycia. Czekamy na kolejny komunikat. 

Radny Grzegorz Borkowski podziękował za naprawienie chodnika w Bobrownikach. 

Zaproponował, aby ustawić tam znak zakaz wjazdu lub zakaz parkowania. Dzięki temu, możliwe będzie 

egzekwowanie od kierowców stosowanie się do przepisów. 

Kierownik RIiGK Monika Gościk odpowiedziała, że nie możemy ustawić znaku zakazu 

wjazdu, bowiem jest to teren prywatny. Zastanawiamy się nad ustawieniem po prawej stronie drogi 

znaku zakazu zatrzymywania się i postoju. W tym celu będziemy musieli powołać komisję 

bezpieczeństwa ruchu drogowego, która dokona oceny czy jest to zasadne, jednakże to trochę potrwa. 

Na omawianym odcinku drogi zamontowane zostały słupki drogowe, które powinny przyczynić się 

do zabezpieczenia chodnika. 

Radny Janusz Michał Cimochowicz wniósł o naprawę drogi gminnej w miejscowości Zielona. 

Droga prowadzi do dwóch dużych gospodarstw rolnych, w tym jednego hodowlanego. Są trudności 

z transportem mleka, ze względu na stan drogi. Stwierdził, że pracownik Urzędu powinien ustalić 

z zainteresowanymi, które odcinki drogi wymagają naprawy. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że pracownik Urzędu dokona oceny, a prace 

zaplanujemy na przyszły rok. 

Radna Grażyna Kubiak zapytała czy coś wiadomo w sprawie nowego przystanku w Waliłach-

Stacji? 

Kierownik RIiGK Monika Gościk odpowiedziała, że nic jeszcze nie wiadomo. Pomimo, 

że ustawiono słupek autobusowy to przewoźnik musi wystąpić do właściwych organów o zmianę 

rozkładu jazdy, uwzględniającego nowy przystanek.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza stwierdził, że wystąpimy do przewoźnika, aby jak najszybciej 

uruchomił przystanek. 

Radny Jerzy Gryc zgłosił potrzebę zasypania olbrzymiej kałuży na ul. Pogodnej w Gródku. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza stwierdził, że woda z tej kałuży nie może zostać skierowana  

w dowolny sposób, z uwagi na tamtejsze zabudowania. Musimy rozważyć możliwość zastosowania 

półśrodków. 
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Radna Alina Gościk podziękowała za wyrównanie drogi na odcinkach Wiejki – Jałówka 

i Podozierany-Jałówka, a następnie wniosła o umieszczenie znaków numeracji domów we wsi Wiejki 

i Podozierany. Radna zapytała na jakim etapie jest remont drogi Podozierany-Romanowo? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że droga, o którą pyta Pani radna Alina Gościk 

jest najprawdopodobniej na etapie planowania. Powiat planując przygotowanie dokumentacji zawsze 

występuje z wnioskiem do Gminy o wkład własny w wysokości 50 %. Powiedział, że powiat 

przygotowuje dokumentację na przebudowę drogi do Wiejek. Jeżeli chodzi o numerację domów, 

to będziemy się starać, aby zrealizować ten postulat, ale będzie to uzależnione od możliwości 

finansowych Gminy. 

Kierownik RIiGK Monika Gościk stwierdziła, że wpłynęło wiele wniosków  

o usystematyzowanie numeracji nieruchomości. Będziemy sukcesywnie dążyć do rozwiązania tego 

problemu. 

 

Ad. 16 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Gródku Magdalena Łotysz poinformowała 

o planowanych w najbliższych dniach wydarzeniach organizowanych przez GCK, w tym  między 

innymi o Gminnym Sylwestrze, 28 finale WOŚP i wieczorze kolęd. 

Sołtys wsi Dzierniakowo Halina Gogiel powiedziała, że należy podjąć działania zmierzające 

do zaopiekowania się grobem braci Chrzanowskich, będących patronem Szkoły Podstawowej 

w Gródku. Ponadto, wniosła o wyrównanie drogi z Dzierniakowa do Gródka. 

Zastępca Dyrektora Szkoły Podstawowej w Gródku Danuta Garkowska powiedziała, 

że dbamy o ten grób, ale jest jeszcze rodzina i w związku z tym, bez jej zgody nie możemy ingerować 

w sprawę pomnika. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza zaproponował, aby pani Sołtys skontaktowała się z rodziną 

Chrzanowskich, w celu wyjaśnienia sprawy i tym samym umożliwienia podjęcia dalszych działań. 

Sołtys wsi Bielewicze Henryk Gorodowienko wniósł o wykonanie numeracji nieruchomości 

we wsi Bielewicze. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza wskazał, że w związku z ogromnym zapotrzebowaniem 

na tablice dokonamy rozeznania czy jest jakiś projekt,  z którego można byłoby sfinansować to zadnie. 

Redaktor naczelna Wiadomości Gródeckie - Haradockija Nawiny Dorota Sulżyk 

przypomniała o ogłoszonym konkursie dziennikarskim i zaapelowała o wzięcie w nim udziału. Tekst 

wspomnień należy przekazać do GCK do 15.01.2020 r. 

 

Ad. 17 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż radni nie zgłosili żadnych uwag, 

ani uzupełnień do udostępnionego na stole protokolanta protokołu z XII Sesji Rady Gminy Gródek.  

W związku z powyższym  poddano pod głosowanie przyjęcie protokołu „Kto jest „za” przyjęciem 

protokołu Nr XII/19 Sesji Rady Gminy z dnia 29 listopada 2019 r.?” 
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Ad. 18 

 Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad XIII Sesji Rady Gminy został wyczerpany. 

Wobec wyczerpania porządku obrad podziękował radnym oraz wszystkim uczestnikom sesji, 

a następnie zamknął obrady stwierdzając „ Zamykam obrady XIII Sesji Rady Gminy Gródek”. 

 Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 13:30. 

 

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej: 

1. Projekt porządku obrad; 

2. Lista obecności radnych; 

3. Lista obecności sołtysów; 

4. Lista obecności zaproszonych gości; 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym; 

6. Uchwała Nr XIII/113/19 Rady Gminy Gródek w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek; 

7. Uchwała Nr XIII/114/19 Rady Gminy Gródek w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek; 

8. Uchwała Nr XIII/115/19 Rady Gminy Gródek w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na 2020 r.; 

9. Uchwała Nr XIII/116/19 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2019-2022 wraz z prognozą kwoty długu 

i spłat zobowiązań na lata 2019-2036; 

10. Uchwała Nr XIII/117/19 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2019 r.; 

11. Uchwała Nr XIII/118/19 Rady Gminy Gródek w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gródek na lata 2020-2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2037; 

12. Autopoprawki do przekazanego projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 

2020 – 2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020 – 2037; 

13. Autopoprawki do przekazanego projektu budżetu Gminy na rok 2020 w części dochodów; 

14. Autopoprawki do przekazanego projektu budżetu Gminy na rok 2020 w części dotyczącej wydatków; 

15. Projekt uchwały Rady Gminy Gródek w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gródek na lata 2020-2023 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2038; 

16. Uchwała Nr XIII/119/19 Rady Gminy Gródek w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gródek 

na 2020 r.; 

17. Uzasadnienie do budżetu Gminy Gródek na 2020 r.; 

18. Projekt uchwały Rady Gminy Gródek w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gródek na 2020 r.; 

19. Opinia Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek w sprawie budżetu Gminy 

Gródek na 2020 r.; 

20. Uchwała Nr XIII/120/19 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli; 

21. Uchwała Nr XIII/121/19 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 

członków ochotniczej straży pożarnej; 

22. Uchwała Nr XIII/122/19 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego; 

23. Uchwała Nr XIII/123/19 Rady Gminy Gródek w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych 

i transportu nieczystości; 
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24. Potwierdzenie odbioru materiałów na XII Sesję Rady Gminę Gródek;  

25. Imienny wykaz głosowań przez radnych; 

26. Nagranie z obrad XII Sesji Rady Gminy Gródek.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

       

       

    Przewodniczący Rady 

                 Protokołowała    

      Wieczysław Gościk         

           Katarzyna Anchimowicz 


